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من مسئولم و باید پاسخگو باشم

دبیر: لطفاً  قبل از المپیک به کشتی فشار نیاورید

به جز المپیک 
56 ملبورن 

در کدام 
المپیک ۲ طلا 
گرفتیم؟ یکی 
می گوید 3 تا 

یکی می گوید 
4 تا. مگر خم 
رنگرزی است

 پیش بینی 
برای صنعت 
و کسب و کار 

است و من 
اهل کسب و 

کار نیستم. 
من اهل کارم

محســـن وظیفـــه/ 10 روز مانـــده به 
ســـفر تیم های کشـــتی آزاد و فرنگی 
بـــه المپیـــک، علیرضا دبیـــر رئیس 
فدراســـیون کشتی حسابی عصبانی 
اســـت. عصبانی از بعضی فشارهایی 
کـــه بـــه تیـــم وارد می شـــود. رئیس 
فدراســـیون کشـــتی با اینکه اعتقاد 
بهتریـــن  در  ایـــران  کشـــتی  دارد؛ 
شـــرایط قـــرار دارد امـــا از اینکـــه هر 
روز یکـــی از پیشکســـوتان کشـــتی 
می گوینـــد  و  می کننـــد  مصاحبـــه 
کشـــتی باید ســـه یـــا چهار طـــا در 
المپیـــک بگیـــرد؛ شـــاکی شـــده و 
اعتقاد دارد کشـــتی بایـــد در آرامش 

کارش را پیـــش ببـــرد. 
علیرضا دبیر به همین دلیل نشســـت 
خبـــری برگـــزار کـــرد و در اولین نکته 

هـــم بـــه ماجـــرای خـــروج کشـــتی از 
دهکده اشـــاره کرد: »یک ســـال است  
ایـــن موضـــوع را پیگیـــری می کنیم و 
ج از وزارت ورزش و  دوســـتانی خـــار
کمیته المپیـــک به ما کمـــک کردند. 
مـــن در ۲ المپیـــک خـــودم کشـــتی 
گرفتـــم و بـــالا و پاییـــن آن را دیده ام. 
۱۰ هزار ورزشـــکار می آینـــد که حداقل 
۸ هـــزار نفر آنهـــا مثل حســـن یزدانی 
هســـتند. از دهکده تا سالن ۵۰ دقیقه 
راه بود اما جایی که گرفتیم تا ســـالن 
7 دقیقـــه راه اســـت. در بازی هـــای 
آســـیایی هانگـــژو امیـــن میـــرزازاده 
به خاطـــر کیفیت بد غـــذا ۸ کیلو وزن 
کم کرد. طعـــم غذای دهکـــده خوب 
نیســـت و بـــه مـــا نمی خورد. اســـکان 
تیم کشتی خارج از دهکده ۳۰۰ تا ۴۰۰ 

هزار یورو هزینه داشـــت که خودمان 
پرداخـــت کردیـــم و یـــک ریـــال هم از 
وزارت و کمیتـــه المپیـــک نگرفتیـــم. 
خیلـــی از تیم های بزرگ مثـــل امریکا 
نیـــز بـــه دهکـــده نمی آینـــد و مـــا هم 

بـــرای اولین بـــار ایـــن کار را کردیم.«

باید پاسخگو باشم
دبیـــر در ادامـــه دربـــاره میـــزان فشـــار 
بـــرای  کشـــتی گیران  بـــه  تمرینـــات 
بـــه  المپیـــک گفـــت: »آن کاری کـــه 
عنوان رئیـــس فدراســـیون باید انجام 
 ۵۷ دهـــم، انجـــام داده ام. نزدیـــک 
اعـــزام داشـــتیم کـــه در ایـــن شـــرایط 
ســـخت دلاری بی ســـابقه اســـت. مـــا 
تنها فدراســـیونی هســـتیم کـــه روزانه 
۲۴۰ یورو بابت هر نفر اســـکان در هتل 

پول می دهیم. ما بهترین روانشـــناس 
و دکتـــر تغذیه را آوردیم. بدنســـازان ما 
جزو تاپ های ایران هســـتند. مربیان 
ما تجربه دارنـــد. دکتر کیهانی بهترین 
متخصص جراح زانـــو هفته ای یکی دو 
روز می آیـــد. هـــر کاری دربـــاره خواب، 
تفریـــح، کنســـرت و تئاتر رفتنشـــان یا 
پول توجیبی که رقمشان را نمی توانم 
بگویم انجام دادم. برای موفقیت تیم 
ملـــی کشـــتی در المپیک مســـئولم و 

باید پاســـخگو باشـــم.«

 می خواهند فشار به تیم 
بیشتر شود؟ 

ی  حبه هـــا مصا ه  ر بـــا ر د بیـــر  د
حاشیه ســـاز علیـــه تیم ادامـــه داد: 
»ابتـــدا جـــا دارد از وزارت ورزش و 

کمیتـــه المپیک تشـــکر کنـــم و آنها 
بـــه انـــدازه خودشـــان دارنـــد کمک 
می کننـــد. واقعـــاً از روز اول بعـــد از 
بازی های آســـیایی کارمان را شـــروع 
کردنـــد.  کمـــک  خیلـــی  و  کردیـــم 
پیش بینـــی بـــرای صنعـــت و کســـب 
و کار اســـت و مـــن اهل کســـب و کار 
نیســـتم. مـــن اهـــل کارم. آنهـــا کـــه 
ایـــن کســـب و کار را دارنـــد می دانند 
ضربه می زننـــد. یک جا نوشـــته بود 
کشـــتی فرنگی ۳ طـــا می گیرد. چرا 
دروغ می گوییـــد؟ می خواهید فشـــار 
بـــه تیـــم بیشـــتر شـــود؟ اگر دلســـوز 
هســـتید لطفـــاً قبـــل از المپیـــک به 

کشـــتی فشـــار نیاورید. « 

 بازار سید اسماعیل است بروم
 ۴ طلا بگیرم؟

رئیـــس فدراســـیون کشـــتی گفـــت: 
56 ملبـــورن در  المپیـــک  »بـــه جـــز 
گرفتیـــم؟  طـــا   ۲ المپیـــک  کـــدام 
یکـــی می گویـــد ۳ تـــا یکـــی می گویـــد 
۴ تـــا. مگـــر خـــم رنگـــرزی اســـت یـــا 
بازار ســـید اســـماعیل اســـت بروم ۴ 
طـــا بگیـــرم. آن کارشـــناس کـــه این 
را می زنـــد می دانـــد چـــه کار  حـــرف 
می کنـــد و دنبـــال ضربه زدن اســـت. 
مگـــر خـــودش ســـرمربی بـــوده چکار 
کرده؟ تیـــم را در جهانـــی چندم کرد؟ 
چـــرا می گوینـــد ۳ طـــا؟ خودشـــان 
بودنـــد تیم نهم و یازدهم شـــد. شـــما 
روحیـــه مـــرا می دانیـــد. محســـن نژاد 
دو ســـال جهانی باخته و پارســـال هم  
پنجـــم شـــد از آن طـــرف بـــه قهرمان 
جهـــان ۳ - ۳ باختـــه اســـت. چطـــور 
در  بالاســـت؟  شانســـش  می گوینـــد 
۶۷ کیلـــو اســـماعیلی اولیـــن میدان 
رسمی اش در بزرگسالان است. کسی 
که طـــا می گیـــرد بایـــد مثـــل یزدانی 
2016 باشـــد؛ در چند ثانیه نقره را طا 

کرد اما ۴ ســـال بعد ششـــدانگ نبود و 
نقره گرفت. رضازاده و ســـاعی و موحد 
و  گرایی را ببینید ششـــدانگ بودند.«

دبیـــر بـــا انتقـــاد از توقعاتـــی که از 
ســـاروی و میـــرزازاده وجـــود دارد، 
۹۷ کیلوگـــرم دو  ادامـــه داد: »در 
ن  رمنســـتا ا ز  ا وی  ر ســـا ه  برنـــد
و کوبـــا هســـتند. چـــرا روی او بـــار 
می گذاریـــد؟ میـــرزازاده بازی هـــای 
آســـیایی چین را یک - یـــک برد که 
می توانســـت ببازد. چـــرا می گویند 
میـــرزازاده طـــای حتمـــی اســـت. 
در ۶۵ کیلوگـــرم آزاد مگـــر رحمـــان 
عموزاد پارســـال دو باخت نداشت؟  
در ۷۴ مگـــر امامـــی در جهانـــی و 
کرواســـی نباخـــت؟ اینکـــه یک تنه 
کـــت و شـــلوار بپوشـــم و بنشـــینم 
درســـت نیســـت. برای کشـــتی هر 
کاری کردم، تشـــک تمیـــز می کنم و 

حتـــی فحش خـــوردم.«

 از حسن یزدانی 
مدال نمی خواهیم

او درباره شـــوک روحی حضـــور یزدانی 
بـــه تیـــم گفـــت: »واقعـــاً خوشـــحالم 
حســـن آقا به تیم اضافه شد. او باعث 
شـــد روحیه همه کشـــتی گیران ما بالا 
بـــرود. از او واقعاً ممنونم او یک ســـال 
ســـخت را پشت ســـر گذاشـــت. ما از 
حســـن مـــدال نمی خواهیم چـــرا بار 
روی او می گذارید. حریف امریکایی او 
دو بار تیلور را برده و سرســـخت است. 
من از حســـن توقع مدال ندارم و باید 
از کشـــتی گرفتنش لذت ببـــرد. به او 
هم گفتـــم خدا را شـــکر تو با کشـــتی 
برگشـــتی. در ۹۷ آذرپیرا اولین میدان 
المپیکـــش اســـت. در ۹۲ کیلوگـــرم 
جهانـــی اوت شـــده و کشـــتی گیری 
کار  واقعـــاً  امـــا  اســـت   فوق العـــاده 

سختی دارد.«

روی خط پاریس

بازدید سجادی از روئینگی ها
نصرالله سجادی مشـــاور رئیس کمیته ملی المپیک از 
تمرینات تیم قایقرانـــی روئینگ در پاریس بازدید کرد.

نصرالله ســـجادی مشـــاور رئیس کمیته ملی المپیک 
و عضـــو کادر سرپرســـی کاروان ایـــران در المپیـــک 
پاریـــس، به تمرینـــات تیـــم قایقرانی روئینـــگ قبل از 
شروع  مســـابقات ســـر زد. تیم ملی قایقرانی روئینگ 
ایـــران از ۳۱ تیـــر تمریناتـــش را در اســـتادیوم دریایی 
ورس ســـور مارنـــه در فاصلـــه ۴۰کیلومتـــری دهکـــده 
بازی ها شـــروع کرده اســـت.  فاطمه مجلـــل در قایق 
تک نفره، مهســـا جاور و زینب نـــوروزی در قایق دونفره 
ســـنگین وزن  ملی پوشـــان روئینگ ایران در این دوره  
المپیک هســـتند. در این بازدید کـــه با حضور علیرضا 
ســـهرابیان عضو هیأت اجرایـــی کمیته ملی المپیک و 
رئیس فدراســـیون قایقرانی انجام شد، مشاور رئیس 
کمیتـــه ملی المپیـــک در جریان برنامه هـــا و تمرینات 
ورزشـــکاران روئینـــگ قرار گرفـــت و بـــرای نمایندگان 

کشـــورمان در ایـــن رقابت هـــا آرزوی موفقیت کرد.

خسروی وفا: پاداش مدال آوران به 
حساب شان واریز می شود

محمـــود خســـروی وفا، رئیس کمیتـــه ملـــی المپیک با 
گروه ســـوم به پاریس رســـید. او با ورود به فرودگاه شارل 
دوگل پاریـــس از واریز به روز پاداش مدال آوران می گوید: 
»ورزشـــکاران ما برای رقابت و نشـــاط اینجـــا حضوردارند 
اما پاداش مـــدال آوران به صورت ریالی به حساب شـــان 
همـــان روز واریز می شـــود. پاداش مدال طـــای کمیته 
ملـــی المپیـــک 10 میلیـــارد تومـــان و وزارت ورزش هـــم 
8میلیـــارد تومان پرداخت می شـــود.« او امیدوار اســـت 
ورزشـــکاران مـــزد زحمات شـــان را در المپیـــک بگیرند: 
»کاروان خادم الرضا)ع( با شـــعار »صلح بـــرای کودکان« 
راهـــی المپیک پاریس شـــده و همـــه ورزشـــکاران آماده 
رقابت هســـتند. ورزشـــکاران ایرانـــی در المپیک پاریس 
با قدرت به کارشـــان ادامه می دهنـــد و امیدوارم حاصل 
زحمـــات ورزشـــکاران و رؤســـای فدراســـیون های اینجا 
دیده شـــود.« به گفته خســـروی وفا بازی هـــای المپیک 
دور از تبعیض باشـــد: »رشـــته های اصلی مـــا در روزهای 
آخـــر المپیـــک رقابـــت  می کننـــد و امیدوارم کـــه همه با 
آرامـــش کنار هم فضای شـــاد و دوســـتی را ایجـــاد کنیم 
که بـــه دور از جنگ و تبعیض باشـــد. نماینـــدگان ایران 
به عنوان یک کشـــور امـــن در پاریس میزبـــان بازی های 

المپیک حضـــور دارند.«
 

آلکاراز: در المپیک فقط به حرف 
نادال گوش می کنم

پدیده ۲۱ ســـاله تنیس اسپانیا شاید فاتح رقابت های 
اوپن فرانســـه و قهرمان ویمبلدون باشـــد، اما وقتی 
حرف از اســـطوره تنیس اســـپانیا باشـــد، بـــه خوبی 
حـــد و حـــدود خـــود را می دانـــد! کارلوس آلـــکاراز و 
رافائـــل نـــادال در المپیـــک پاریس زوج جـــذاب تیم 
دونفـــره اســـپانیا را تشـــکیل می دهند، رویـــدادی که 
آخرین حضـــور نادال در بازی های تابســـتانی خواهد 
بود. اســـطوره ۳۸ ســـاله تنیـــس اســـپانیا تاکنون ۲ 
طـــای المپیک را به دســـت آورده اســـت. او ابتدا در 
المپیک ۲۰۰۸ پکن طا گرفت و در ادامه هشـــت 
ســـال بعد، با هم تیمی اش یعنی مـــارک لوپز در 
المپیک ریو، مدال طـــا را بر گردن آویخت و به 
تنها تنیســـور تاریخ المپیک بدل شـــد که در هر 
۲ قالب)انفرادی و دونفره( به طا دســـت می یابد 
و حـــالا »پادشـــاه رسُ« بـــه نظـــر برای حســـن ختام 
دوران حرفـــه ای اش در »رولنـــد گاروس«، زمینـــی که 
۱۴ قهرمانی از ۲۲ گرنداسلم خود را در آن فتح کرده، 
مصمـــم اســـت. او حتی بـــرای تمرکز بـــر رقابت های 
اوپن فرانســـه و همچنیـــن المپیک پاریـــس، از خیر 
حضور در ویمبلدون تابســـتان امســـال هم گذشت. 
آلـــکاراز در گفت وگـــو با ای بی سی اســـپورتس، درباره 
هم تیمی  شـــدن با نـــادال در المپیک اذعـــان کرد که 
به رغم جایـــگاه به عنوان ســـتاره ای نوظهـــور، مقابل 
اســـطوره اســـپانیا زیاد اظهارنظر نخواهد کرد و فرمان 
را به دســـت او خواهد ســـپرد. پدیده تنیس اســـپانیا 
افزود: مضطـــرب نیســـتم. مشـــخصاً او میدان دیده 
اســـت و می داند بـــازی در المپیک چـــه حس وحالی 
دارد. من تـــازه وارد و صفر کیلومتر هســـتم و بنابراین 
بایـــد دهانم را ببنـــدم و فقط به حرف هـــای او گوش 
کنم! آلکاراز که مرد شـــماره سه تنیس جهان است، 
نخستین حضورش در المپیک را تجربه خواهد کرد. 
او اوایـــل ماه با تأیید هم تیمی  شـــدن بـــا نادال گفت 
که افتخارآفرینی در هـــر ۲ ماده)انفرادی و دونفره( را 
هـــدف گرفته و هم تیمی شـــدن با اســـطوره اســـپانیا 
را »رؤیایـــی« توصیـــف کـــرد. بازی های المپیـــک ۵ تا 

۲۱مرداد برگزار می شـــود.

تدابیر امنیتی فرانسوی ها 
تدابیـــر مســـئولان برگـــزاری المپیـــک به دلیل مســـائل 
امنیتی بـــرای تردد ورزشـــکاران و گردشـــگران نارضایتی 
شـــدید مردم فرانســـه را به دنبال داشته اســـت. یکی از 
این تدابیر، تعبیه حفاظی میان پیـــاده روها و خیابان ها 
اســـت تا از ورود افراد به داخل خیابان جلوگیری شـــود 
امـــا این اقـــدام موجب کاهـــش فضای پیاده روها شـــده 
اســـت. رســـتوران ها و کافه هایی میزهـــای پذیرایی خود 
را در پیـــاده رو قـــرار داده انـــد کـــه این حفاظ هـــا فضای 
پیاده روهـــا را محـــدود کـــرده و در نتیجـــه، خدمـــات و 
بـــه تبـــع آن درآمـــد چنین مشـــاغلی به شـــدت کاهش 
پیـــدا کرده اســـت. یکـــی از رســـتوران داران در ایـــن باره 
مـــی گویـــد: »محل عبـــور عابـــران تنگ اســـت و چطور 
می توانیم بـــه مردم خدمـــات ارائه دهیم؟ ما شـــرمنده 
هســـتیم که نمی توانیم به مردم ســـرویس ارائه کنیم.« 
فـــرد دیگـــری می گویـــد: »پیاده روها مانند قفس شـــده 
اســـت. نمی فهمم چه کســـی این چیزهـــا را تعبیه کرده 
اســـت. آیا آنها بازی های المپیک را با کســـبه می خواهند 

یا بدون کســـبه؟«

در پاریس تاریخ سازی می        کنم

لبیب: تنها به عبور از خط پایان دلخوش نیستم
رضایت قایقرانان آب های آرام از اردوی ایتالیا

تمرین در شرایط استاندارد

مهـــری رنجبر/علـــی لبیب تنهـــا رکابزن 
المپیکی ایـــران، جمعه بـــا آخرین گروه 
کاروان ورزشـــی راهـــی پاریس می شـــود. 
فدراســـیون 4 روز قبل از پـــروازش، او را 
بـــا حضور مســـئولان شـــرکت اسپانســـر 
بدرقـــه کـــرد. تنهـــا رکابـــزن المپیکـــی، 
مشـــکل دوچرخه و تجهیـــزات ندارد و در 
 مســـابقه جاده المپیک با دوچرخه مدل
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دوچرخه ای کـــه زودتر از لبیب به پاریس 
رســـیده اســـت. خودش می گویـــد: »ما 
مشـــکل پســـتی داریم و بنابراین به جای 
اینکـــه دوچرخه ام به تهـــران بیاید تا من 
بـــا آن تمریـــن کنـــم، زودتر از خـــودم به 
پاریس رفتـــه و من جمعه کـــه به پاریس 

برســـم، آن را تحویـــل می گیرم.«

او تـــا شـــروع مســـابقه دوچرخه ســـواری 
بـــا تمریـــن قلـــق  جـــاده فرصـــت دارد 
دوچرخه جدیدش دســـتش بیاید: »من 
جمعـــه بـــه پاریـــس مـــی روم و 13 مـــرداد 
مســـابقه جـــاده المپیـــک اســـت. تقریباً 
9-8 روزی فرصـــت دارم تـــا بـــا دوچرخـــه 
جدیـــدم تمرین کنم و قلقش به دســـتم 
بیایـــد. هرچنـــد این چنـــد روزهـــم کافی 
نیست و مســـابقه را برایم سخت می کند 
امـــا امیـــدوارم در این مدت بـــه رکابزنی با 
دوچرخه ام عـــادت کنم.« علـــی لبیب با 
مســـابقاتی که پا زده، خود را برای المپیک 
آمـــاده می دانـــد: »مـــن در 6 مـــاه اخیـــر، 
24-23 روز، مدام مسابقه داده ام و انصافاً 
در مســـابقات خوبی هم پـــا زده ام، چه با 
تیم ملی و چه با تیم باشـــگاهی چینی ام. 

مســـابقات قهرمانی آســـیا، تور های ترکیه 
و ازبکســـتان و با تیم باشـــگاهی چینی ام 
هم در مســـابقه شرکت کرده ام. تمریناتم 
کامـــاً حرفه ای بـــوده و من آمـــاده ام. هر 
چنـــد رکاب زدن در المپیـــک کار خیلـــی 
ســـختی اســـت، اگر آســـان بود کـــه همه 
بـــه خـــط پایـــان می رســـیدند.« رکابـــزن 
المپیکی با اینکه نتیجـــه اش در پاریس را 
قابل پیش بینـــی نمی داند امـــا می گوید: 
»نتیجـــه دوچرخه ســـواری اصـــاً قابـــل 
پیش بینـــی نیســـت، امـــا بـــا تمریناتی که 
داشـــتم و نتایج اخیـــرم، همه تاشـــم را 
می کنم تـــا نتیجه خوبی رقـــم بزنم و تنها 
به عبـــور از خط پایان دلخوش نیســـتم. 
می خواهـــم بـــا رکوردزنـــی تاریخ ســـازی 
کنم.«علـــی لبیـــب همه دلگرمـــی اش به 
حضور ســـرمربی بلژیکـــی و کادر کنار تیم 
اســـت: »می دانـــم رقابـــت در المپیـــک، 
کار راحتـــی نیســـت، اما خوشـــحالم تیم 
حرفـــه ای در پاریـــس کنـــارم هســـتند و 
حضـــور جاناتان ویگینـــس مربی بلژیکی 
مـــرا دلگرم تـــر و امیدوار تـــر می کنـــد.« 
دوچرخه ســـوار المپیکـــی اما بـــا دلخوری 
از مســـئولان اســـتانش به پاریس می رود: 
»من با اینکه از فدراســـیون تشکر می کنم 
امـــا از مســـئولان اســـتانم گایـــه دارم. از 
آنها انتظار حمایت داشـــتم امـــا توقعاتم 
را بـــرای بزرگتریـــن رویـــداد ورزشـــی دنیا 

بـــرآورده نکردند.«

قایقرانان المپیکی آب های آرام این 
روزهـــا در ایتالیـــا اردو زده اند. علی 
آقـــا میرزایـــی در کایـــاک 1000متـــر و 
محمد نبـــی رضایی در کانو 1000متر، 
قایقرانـــان آب هـــای آرام در پاریس 
هســـتند که 17 مرداد قایـــق خود را 

بـــه آب می اندازند.
 ملی پوشـــان که تا همیـــن چندروز 
پیـــش در شهرهای شـــان تمریـــن 
می کردنـــد، یـــک هفتـــه ای اســـت 
کـــه در ایتالیـــا اردو زده انـــد تـــا کنار 
تمریـــن  ایتالیایـــی  المپین هـــای 

کنند و در ایـــن روزهای آخر آمادگی 
بیشـــتری بـــرای حضـــور در پاریس 

پیـــدا کنند.
فدراســـیون قایقرانـــی از مدت هـــا 
پیش در تاش بـــود تا یک ماه قبل 
و همزمـــان بـــا اردوی روئینگی هـــا 
در روســـیه، قایقرانـــان آب های آرام 
هـــم آنجـــا اردو بزنند، امـــا به خاطر 
نبود رقیـــب تمرینـــی در کازان، این 
اردو لغو شـــد تـــا علی آقـــا میرزایی 
و محمـــد نبـــی رضایـــی در ایـــران 
تمرینات شـــان را دنبـــال کنند. بعد 
از ایـــن ماجـــرا فدراســـیون دنبـــال 
تـــدارک اردوی ایتالیـــا بـــود امـــا از 
آنجایی کـــه ویزای ملی پوشـــان دیر 
صادر شد، دو المپیکی آب های آرام 

زمان را بـــرای حضور در اردوی برون 
مـــرزی از دســـت دادند و تـــازه یک 
هفته پیـــش و در روزهای منتهی به 
شـــروع المپیک راهـــی اردوی برون 
مـــرزی شـــدند. ملی پوشـــان حـــالا 
ایـــن روزهـــا در ایتالیا و پیســـتی که 
آب و هوایی شـــبیه بـــه پاریس دارد 
تمریـــن می کنند. طبق شـــنیده ها 
قایقرانـــان قایقی هایـــی را کـــه قرار 
اســـت بـــا آن در المپیـــک رقابـــت 
ایتالیـــا تحویـــل  کننـــد، در اردوی 
یـــن  تمر ن هـــا  هما بـــا  و  گرفتـــه 
بـــه  بیشـــتر  هرچـــه  تـــا  می کننـــد 
شـــرایط مســـابقه نزدیـــک شـــوند. 
هرچنـــد به نظر می رســـد بـــرای این 
اردو کمـــی دیـــر باشـــد اما بـــه گفته 
خـــود ملی پوشـــان و مربیان شـــان 
جای شکرش باقی اســـت که حتی 
روزهـــای مانده به شـــروع المپیک، 
حضور در ایـــن اردو فراهم شـــده تا 

در شـــرایط بهتـــری تمریـــن کنند.
از آنجایـــی که رقابـــت المپین های 
شـــروع  مـــرداد   17 آرام  آب هـــای 
می شـــود، به خاطر نزدیکـــی ایتالیا 
به فرانســـه، ملی پوشـــان تا روزهای 
آخـــر در ایتالیـــا تمریـــن خواهنـــد 
کـــرد و از همـــان جـــا راهـــی پاریس 
می شـــوند تـــا مأموریـــت خـــود را به 

برسانند. ســـرانجام 

فائزه زمانی
خبرنگار

شـــوت ســـرضرب فوق العـــاده او بـــا پـــای 
چـــپ، رم را در بازی مرحلـــه گروهی لیگ 
اروپای فصـــل 2021-2020 برابـــر یانگ بویز 
2بریک پیش انداخت. از این گل ها دیده 
بودیـــم اما بازیکن شـــماره 61 تـــا حدودی 
ناشـــناس بـــود و از آکادمی آمده بـــود. او 
ریـــکاردو کالافیوری بـــود کـــه توانایی های 
خـــود را در بخـــش جوانـــان ثابـــت کرده 
بـــود. در واقـــع این اولیـــن بار نبـــود که از 
ایـــن گل هـــا مـــی زد. در آغاز آن فصـــل، او 
در کمال شـــگفتی در ترکیـــب اصلی تیم 
برابـــر یوونتوس قرار گرفـــت و دقیقاً مثل 
همیـــن گل را زد هرچند آن گل به اشـــتباه 
بـــه دلیل آفســـاید مـــردود شـــد. او در آن 
بـــازی یـــک پنالتی هـــم گرفت که شـــروع 
کامبـــک تیمـــش بـــود و باخـــت را بـــا برد 
3بریـــک عوض کردند. البتـــه هنوز خیلی 
زود بـــود کـــه لقـــب »مالدینی جدیـــد« را 
بـــه او بدهنـــد اما مشـــخص بـــود که یک 
»بال–مدافـــع« فوق العـــاده می شـــود بـــا 
توانی کـــه در بازیخوانی از خـــود بروز داده 

بود و مشـــارکتی که در کار با توپ داشت، 
آن هـــم در این ســـن پاییـــن. نقطه عطف 
کارش امـــا در رم نبـــود و حتی در بولونیای 
تیاگو موتـــا رقم نخورد بلکـــه در حضورش 
در بـــازل مســـیر راه روشـــن شـــد. اواخـــر 
فصـــل 2023-2022 مربـــی موقـــت تیـــم، 
هایکو فـــوگل بـــه او گفت اگـــر می خواهد 
در دوران فوتبالش به اوج برســـد، باید به 
قلب دفـــاع برود چون ســـرعت لازم برای 
اینکـــه در بالاترین ســـطح وینگ بک بازی 
کند را نـــدارد. این حرف تأثیـــر خودش را 
داشت و او در بازگشـــت به ایتالیا ثمره آن 
را دید. او در فصل گذشته رکورد بیشترین 
پـــاس گل از مدافعان وســـط در پنج لیگ 
ممتـــاز اروپا را به طور مشـــترک به دســـت 
آورد و از نظـــر موفقیت در نبردهای هوایی 
و مداخات بـــرای به دســـت آوردن توپ، 
بهتریـــن مدافـــع بولونیا شـــد. ایـــن آمار 
درخشان اســـت اما با یک انتقال بزرگ به 
آرســـنال، ســـخت می توان به قلـــب دفاع 
این تیـــم راه پیدا کـــرد. گابریـــل ماگالیز و 

ویلیام ســـالیبا در دو فصـــل اخیر 79 بازی 
در کنـــار یکدیگـــر انجام داده انـــد؛ یورین 
تیمبر و بن وایت هـــم به قلب دفاع عمق 
می بخشند. در واقع آرسنال در این پست 
مشـــکلی ندارد چون در فصل قبل تنها 29 
گل خورده اســـت. اما اگـــر بتواند دوباره به 
چپ برود که در آن فرصت بیشـــتری برای 
بـــازی دارد، به عنوان بازیکـــن بزرگتری به 
تیم ملـــی ایتالیـــا برمی گـــردد. کالافیوری 
در شکســـتن خطـــوط از قلـــب دفـــاع و 
ســـانتر تبحـــر دارد و اینکـــه می تواند مثل 
بـــازی ایتالیا بـــا کرواســـی در یـــورو 2024 
اســـتارت های انفجاری بزنـــد و این همان 
چیزی اســـت که فوتبال مالکانـــه و زیبای 
مربی اســـپانیایی آرســـنال نیـــاز دارد. اگر 
مدافعان میانی بر دفاع مســـلط باشـــند و 
به کالافیوری آزادی بیشتری بدهند، میکل 
آرتتـــا می تواند یک بازیکن پرجنب وجوش 
و مؤثـــر در خراب کـــردن اســـتراتژی های 
دفاعـــی رقبـــا داشـــته باشـــد. شـــاید این 
انتقـــال، او را بالاخـــره بـــه قهرمانـــی لیگ 

برتـــر برســـاند. امـــا فقط موضـــوع حمله 
نیســـت. کالافیـــوری باید به عنـــوان یک 
مدافـــع چپ از نظر دفاعی هم پیشـــرفت 
کنـــد و بازیخوانـــی متفاوتـــی نســـبت بـــه 
دوران بـــازی اش در دفـــاع میانی داشـــته 
باشـــد. اگر مربـــی قبلی ســـرعت را نقطه 
ضعف او دیـــده، می تواند در ســـریع ترین 

لیگ جهان از نظر هوشـــیاری 
موقعیتـــی پختـــه و باتجربـــه 

آرتتـــا  اگـــر  شـــود. 
تصمیم به اســـتفاده 

از ســـه مدافـــع میانی 
بگیـــرد، بـــا کالافیوری ســـتاره درخشـــانی 
دارد که با مهارت هـــای منحصر به فردش 
شایســـته قیمتی اســـت کـــه هـــر روز بالا 
می رود. جـــام جهانی 2026 در راه اســـت 
و ایتالیا در دو دوره قبلی حضور نداشـــته. 
اگـــر آتـــزوری می خواهـــد از ایـــن کابوس 
بیدار شـــود، حضور کالافیـــوری به عنوان 
یک مدافـــع همـــه کاره می تواند راهگشـــا 

. شد با

انتقال به آرسنال برای همه خوب است

کالافیوری، پایان یک کابوس


